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Slovo starosty
V á ž e n í
s p o l u o b -
čané, le-
tošní rok je
kromě ne-
d o s t a t k u
dešťových
srážek také
rokem ko-
munálních
v o l e b ,
které se
konaly ve
dnech 5. –
6. října. Le-
tošní volby
byly ve

znamení „generační výměny“ na postech
členů zastupitelstva obce. Moje osoba se do
nového zastupitelstva obce, pro malý počet
hlasů, nedostala. Děkuji vám všem, kteří jste
mi hlas dali.
Přeji novému zastupitelstvu hodně zdraví a
síly při plnění svých povinností pro zdárný
rozvoj obce. 
Vážení spoluobčané, bylo mi ctí pracovat
pro obec Tisová…

Vojtěch Eliáš

Tisovská dvoutřídka má 23 žáky

Komunální volby 2018
Ve dnech 5 - 6. října 2018 se konaly komunální
volby do Zastupitelstva obce. O práci v zastupitel-
stvu obce se ucházeli kandidáti tří volebních stran:
1. TJ Sokol Tisová (celkem získala 720 hlasů a tím
3 členy do zastupitelstva obce: Ing. Ondřej Jetmar,
Adéla Synková, Ing. Markéta Hermanová)

2. Česká strana sociálně demokratická (celkem
získala 567 hlasů a tím 2 členy do zastupitelstva
obce: Martin Janecký, Martina Suchomelová)
3. KDU – ČSL (celkem získala 623 hlasů a tím 2
členy do zastupitelstva obce: Josef Pánek, Pavel
Víšek). Volební účast při volbách byla 70 % voličů.

Na letní prázdniny již většina školáků téměř za-
pomněla. I první školní měsíc je již za námi. Všichni
školáci si už zvykli na to, že musí každý den dříve
vstávat a že je dopoledne čeká ve škole spousta
práce a námahy. Měsíc září patří ve škole k opako-
vání a připomínání si, co jsme se v minulém škol-
ním roce naučili. Nyní by už všichni žáci měli
pracovat ze všech sil, aby si ze školy odnesli co nej-
více vědomostí a dovedností.
Školní rok nám letos začal v pondělí 3. září. Sešli
jsme se všichni ráno před osmou hodinou ve škole,
abychom slavnostně přivítali naše nové kamarády,
školáčky první třídy. V tomto školním roce se zařa-
dili mezi školáky dva chlapci – Daniel Husák a Jan
Víšek ze Zaháje. Starší spolužáci si pro ně na uvíta-
nou připravili pásmo říkanek. Školáčky přišel přiví-
tat také pan starosta Vojtěch Eliáš. Prvňáčkové si
domů ze školy odnášeli plaketu prvňáčka, pamětní
listy a spoustu dárečků, které jim budou tento je-
jich významný den připomínat. Přejeme nejenom
všem prvňáčkům, aby se jim ve škole líbilo, aby
chodili do školy rádi a vždy s úsměvem.
Naše dvoutřídní škola s pěti postupnými ročníky

má celkem 23 žáky. Prvňáčkové již po měsíci práce
znají a čtou písmenka m, s, l, ke kterým přidáváme
postupně samohlásky a začínáme už opravdově
číst. V matematice počítáme do deseti. Všem se
práce velmi daří, za odměnu jako pochvalu dostá-
vají růžičky.                           pokračování na straně 2

Vodovod 
Tisová - Zaháj

V polovině letošních prázdnin, po dvou letech pří-
prav, bylo započato s I. etapou výstavby vodovodu
z Tisové do osady Zaháj včetně napojení devíti ne-
movitostí „na kopci“. K dnešnímu dni je položeno
cca 600 bm potrubí.
Nemovitosti na kopci jsou zásobovány z obecní
studny hluboké 28 metrů. V sobotu 13. října 2018
tato studna po několika desetiletích opět vyschla.
Díky panu Karlu Niebauerovi, který se stará o chod
technického zařízení a dlouhodobě sleduje stav
hladiny v této studni, dostanou v současné době
jednotlivé nemovitosti pouze omezené množství
vody několikrát za den.
Věřím, že do příchodu zimy budou tyto nemovi-
tosti „na kopci“ Zaháje napojeny na pitnou vodu. 

Vojtěch Eliáš

Trvalý pobyt
v obci Tisová

Vzhledem k tomu, že narůstá počet obyvatel obce
v Tisové a v Zaháji, kteří nejsou v obci přihlášení
k trvalému pobytu a přitom využívají veškerých
obecních výhod (a také neplatí obecní poplatky),
obec přichází o nemalé finanční částky do svého
rozpočtu. (Pozn.: Na jednoho svého obyvatele má
obec příjmy cca 15 tis. Kč/rok).                                -rs-

Vítání prvňáčků.



Nový školní rok mateřské školy 
v Tisové byl úrodný

Po dlouhé prázdninové od-
mlce je v tisovské školce
opět živo a rušno. Přivítali
jsme celkem 7 nových dětí
a náš tým se rozrostl o Petru Vávrovou, novou paní
učitelku. Po prázdninách na nás na zahrádce če-
kala bohatá letní úroda: dva nádherné melouny,
kterým se podařilo vzrůst ze semínek, které jsme
na sklonku jara s dětmi zasadili. Věřím, že byly sym-
bolem úrodného a na zážitky bohatého školního
roku, který nás všechny čeká.
O letních prázdninách jsme pilně pracovali na zlep-
šování prostředí školky a jejího okolí. Zahrada je
bohatší o kolotoč a prolézačku a byly také vymalo-
vány některé prostory školky.
Koloběh nového školního roku zase funguje ve
svém obvyklém tempu. Začali jsme výletem k vy-
sílači Tisová spojeným s hraním her a kocháním se
pohledem na okolí Tisové. Koncem září děti shlédly

pohádku Babička
„Chrotta“ vypráví, jejímž
prostřednictvím se měly
možnost seznámit s ví-

ce než padesáti hudebními nástroji. Úrodu podzim-
ního ovoce a zeleniny jsme využili nejenom na
výrobu skvělých zdravých salátů, ale také na nej-
různější pokusy a dokonce coby výtvarný materiál.
Opomenout jsme samozřejmě nemohli ani tradiční
dlabání dýní.
Těšíme se na vzdělávací program Zdravá Pětka,
který je zaměřený na zdravý životní styl. Čeká nás
plno pohádkových vystoupení, vánoční dílnička a
fotografování. Předškoláci se mohou těšit na pla-
vání.
Věřím, že si průběh nového školního roku všichni
užijeme stejně tak, jako jeho začátek. Čeká nás
plno krásných společných chvil i zážitků a roz-
hodně je na co se těšit.

pokračování z titulní strany
Ve škole pracují tyto zájmové kroužky: hra na
zobcovou flétnu, počítačový kroužek, kroužky
angličtiny, náboženství a keramiky (ten rodiče

Základní škola

dětem platí). Každý den máme prakticky i spor-
tovní kroužek, protože druhou přestávku a vel-
kou část odpoledního času ve školní družině
trávíváme venku za školou na hřišti nebo v tě-
locvičně.
Přes prázdniny se ve škole a školce nezahálelo.
Na školní budově je vyměněná střecha. Na za-
hradě mateřské školy přibyly dva herní prvky,
a to kolotoč a houpačky se skluzavkou a do-
mečkem. V dnešní době je vyřešen i podklad
pod pingpongovým venkovním stolem, a to

umělým povrchem jako na tenisových kurtech.
Moc děkujeme všem, kteří se na opravě a zve-
lebení venkovních prostor podíleli.
Již druhý školní týden jsme se všichni rozjeli
do Vysokého Mýta, kde na náměstí probíhal
Světový den první pomoci. Všichni jsme se zá-
jmem viděli a slyšeli zajímavosti z běžného
pracovního dne záchranářů, hasičů i policie.
Sami jsme si ledacos i vyzkoušeli. Počasí nám
přálo a my se domů vraceli velice spokojeni.

Mateřská škola

Kluci prvňáčci

Školáci tráví volno na hřišti.

Věřím, že si průběh nového školního roku všichni užijeme stejně tak, jako
jeho začátek. Čeká nás plno krásných společných chvil i zážitků a rozhodně
je na co se těšit.



Dokončení ze strany 2
21. září byly děti první třídy v MŠ na hudební
pohádce, kde si i zazpívaly a poslechly ukázky
hry na různé hudební nástroje známé i ne-

Základní škola

Adam Pánek zůstal Tisové věrný, žije zde se svými
rodiči, prarodiči a sestrou Nelou. Do nedalekého
Vysokého Mýta dojíždí za studiem na střední tech-
nické škole. 

známé. Pohádka se všem moc líbila. Ve čtvrtek
11. října v obci nešel elektrický proud. Nám to
ale vůbec nevadilo. Objednali jsme si slunečné
a větrné počasí. Když jsme se všichni ve škole
sešli, společnými silami rozdělali ohníček a na
něm jsme si ke svačině opekli buřty. Po sva-
čince si chvíli zahráli fotbal a vypravili se na
kopec pouštět draky. Všem drakům se počasí
také líbilo a děti jim ani žádné speciální povely
a zaklínadla k letu dávat nemusely. Před poled-
nem jsme se všichni spokojeni vrátili do školy.

-er-

Adam Pánek se stal dvojnásobným
mistrem světa v kickboxu

Tisovský rodák Adam Pánek oslaví 15. listopadu své
devatenácté narozeniny. Přes svůj nízký věk doká-
zal poznat svět a dosáhnout řady skvělých vý-
sledků ve sportu, kterému se naplno oddal již ve
svých třinácti letech – kickoboxu.  Svůj talent i ne-
změrné úsilí český reprezentant přetavil v dosud
největší úspěch své kariéry -  stal se dvojnásobným
mistrem světa asociace WAKO a vůbec prvním če-
ským juniorem, který to v tatami disciplínách za
celou historii kickboxu dokázal.

řilo se! V roce 2015 získal první titul Mistra repu-
bliky a dokázal rovněž zvítězit na velmi prestižních
turnajích asociace WAKO, kam dnes neodmysli-
telně patří. „Tato asociace je nejprestižnější asocia-
cí kickboxu na světě vůbec. Neodlišuje
profesionály od amatérů a to je také jeden z hlav-
ních důvodů, proč se mnoha bojovníkům nedaří
mistrovství Evropy či světa WACO vyhrát. Jedno-
duše řečeno – je to pro nás něco, jako pro atleta vy-
hrát olympijské hry. Tak je to těžké,“ dodává. 
Adam Pánek má za sebou po pěti letech tvrdých
tréninků 115 zápasů, z toho jich osmdesát šest vy-
hrál a jen devětadvacetkrát odešel poražen. „Učím
se s každým zápasem úctě a pokoře. Jsem moc
rád, že jsem se za podpory mého trenéra, rodiny,
přítelkyně, kamarádů a vesnice Tisová našel právě
v tomto sportu. S kickboxem získávám nejen
zdraví a mnoho dalších ctností, ale také jsem se
mohl podívat do řady zemí, jakými jsou například
Maďarsko, Rakousko, Itálie, Německo, Slovensko,
Makedonie, Španělsko či Irsko. Prostě mě tento
sport naplňuje po všech stránkách a díky za něj. Je
jen škoda, že nejsme olympijským sportem, kte-
rým, a o tom jsem přesvědčen, by měl kickbox být,“
zamýšlí se Adam.
Falcon je držitelem hned několika historických re-
kordů. Kromě uvedených dvou titulů mistra světa
WAKO dosáhl Adam Pánek v roce 2015 ve Španěl-
sku na titul Mistra Evropy WAKO v kategorii star-
ších žáků, v roce 2016 v Irsku na titul vicemistra
světa juniorů a v roce 2017 v Makedonii na junior-
ský titul Mistra Evropy WAKO. „Letos to konečně
dopadlo a zlomila se kletba – Česká republika ko-
nečně získala titul Mistra světa WAKO juniorů v ta-
tami disciplínách. Jsem rád, že jsem byl u toho.
Obrovský dík patří trenérovi Martinu Viktorinovi
st., který mě na to připravil – díky trenére! Kickbox
se tak stal mým životem a naplňuje mé cíle a cestu,
kterou chci jít i nadále. V kategorii dospělých chci
dosáhnout na titul Mistra světa WAKO v tatami dis-
ciplíně Kick Light a zapsat se tak do historie i v této
nejtěžší divizi, tedy v kategorii dospělých. Děkuji
úplně všem, i těm, kteří mi třeba nefandí, protože
já si beru sílu od všech,“ uzavírá Adam Pánek. 

„Odmalička jsem se potýkal s nadváhou, kterou
jsem řešil různými sporty. Když mi bylo třináct,
učaroval mi nejvíc kickbox,“ vzpomíná Adam
Pánek. Náročný trénink přinesl nejen kýžené přání
zhubnout, ale také rozhodnutí stát se zápasníkem.
„Zabil jsem tak dvě mouchy jednou ranou. Redu-
kuji svou váhu, což vede i k mému lepšímu zdra-
votnímu stavu, a zároveň dnes také v tomto sportu
reprezentuji naši zem, město i klub, ve kterém tré-
nuji,“ dodává mladý sportovec. 
V roce 2013 poprvé navštívil klub Falcon kickbox
Vysoké Mýto, který s hrdostí reprezentuje dodnes.
„Falcon patří mezi přední kluby nejen v České re-
publice, ale už i ve světě! Díky našim výsledkům a
skvělé práci trenérů v čele s Martinem Viktorinem
starším, který tento klub vede, jsem už po roce tré-
ninku měl tu čest reprezentovat. Na mezinárodním
turnaji Czech Open v Praze jsem v kategorii star-
ších žáků zvítězil a tím se mi nastartovala kariéra
kickboxera,“ vzpomíná Adam Pánek. Následovalo
několik dalších, neméně prestižních turnajů - a da-

Staré pověsti české v Tisové
V neděli 14. října 2018 zorganizoval spolek ECCE Ti-
sová, za pomoci obecního úřadu, k příležitosti
stého výročí vzniku republiky divadelní předsta-
vení spolku Erben Miletín s názvem „Staré pověsti
české“. Představení se velice líbilo. 

Herci se do svých rolí vžili natolik, že i tvaroh ze
svačiny Přemysla Oráče létal až do hlediště. Diva-
delní hru shlédlo na sedmdesát dospělých a dvacet
nedospělých diváků.

Za ECCE Tisová, z.s.
Václav Peterka

Opékání buřtů na ohníčku

K podzimu patří pouštění draků

Draci uprostřed babího léta

Ve Vysokém Mýtě jsme si vyzkoušeli práci zá-
chranářů
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Hasiči před sto
lety a dnes

Velké sokolské
poděkování

Před sto lety celý národ slavil ukončení první svě-
tové války. Stejně tomu bylo i v obci Tisová.
Pro tisovské hasiče začala nová doba příchodem
Československé republiky. Sbor přijímal nové členy
a obnovil svoji činnost v době míru. Avšak 18. listo-
padu 1918 zemřel dlouholetý starosta a velitel
sboru Jan Cejp. V obci Tisová byl členem Obecního
zastupitelstva a zároveň okresním starostou. Stal
se významným zakládajícím členem Sboru dobro-
volných hasičů v Tisové a své funkce zastával pl-
ných 39 let až do své smrti. Novým starostou sboru
byl zvolen Jan Brýdl z č.p. 73 a velitelem se stal Jan
Černín z č.p. 28.
V roce 2019 Sbor dobrovolných hasičů Tisová
oslaví již 140. výročí svého založení. Výbor sboru
nyní připravuje řadu akcí na oslavu tohoto výročí.
Již v pátek 22. února se ukuteční tradiční hasičský
ples. Hrát bude hudební skupina AURA z Liberce a
o předtančení se postarají místní ženy. Nebude
chybět tradiční tombola a také překvapení. V ne-
děli 24. února se uskuteční dětský maškarní karne-
val. V měsíci květnu se bude v Tisové konat
Okrsková soutěž v požárním sportu. O dalších ak-
cích hasičů v rámci oslav budete včas informováni.

Josef Pánek, starosta hasičů

Freestylový lyžař Štěpán Hudeček
se zúčastnil Mistrovství světa 
juniorů na Novém Zélandu 
Štěpán ´Speedy´ Hudeček (15) z Tisové se na pře-
lomu srpna a září zúčastnil juniorského mistrovství
světa akrobatických lyžařů a snowboardistů v no-
vozélandském středisku Cardrona. Patnáctiletý
freestylový lyžař obsadil v závodu Big Air konečné
dvacáté sedmé místo a neztratil se ani v závodu ve
slopestylu, když v konkurenci čtyřiceti čtyř závod-
níků skončil celkově čtyřiadvacátý. 
Závod v Big Air ovlivnila nepřízeň počasí. Lepší vý-
hled na jinak perfektně upravený skok znemožňo-
vala závodníkům mlha. „Šel jsem do toho asi příliš
rychle, musel jsem se rozbalit, abych se nepřetočil.
To mě pak stálo body pro lepší umístění,“ komen-
tuje svůj výkon Štěpán Hudeček, který nakonec
zvolil double cork 1080. „Zdejší Big Air mi při tré-
nincích sedl, o to víc mě mrzí, že jsem se v závodě
nevyhecoval do náročnějších triků,“ dodává s tro-
chou zklamání. Zvítězil sedmnáctiletý americký re-

létal tak daleko a ani technicky jsem je nezvládl
nejlíp,“ hodnotí průběh závodu Štěpán Hudeček,
který získal celkem 47,66 bodu. Přestože nenaplnil
své představy o konečném umístění v první še-
stnáctce, trenér Michal Peč byl s jeho výkonem
spokojený. „Štěpán měl hezké jízdy. Předvedl skoky
switch left cork 540 safety, right cork 720 reverse-
tail a left doublecork 1080 safety. Za mne spokoje-
nost,“ říká Michal Peč. Startovní pole ovládl
osmnáctiletý Švéd Oliwer Magnusson, druhé místo
obsadil norský závodník Sebastian Schjerve (18),
třetí skončil Švýcar Kim Gubser (18).
Mladí jezdci si svůj pobyt ve středisku Cardrona
zpestřili po splnění soutěžního programu nejen ly-
žováním na perfektně upravených tratích, ale také
výlety do okolí Wanaky, včetně osvěžení v řece
v Blue Pools, jejíž nádherně čistá voda měla teplotu
pouhé tři stupně.

TJ Sokol

Hasiči

prezentant Mac Forehand, který předvedl bez-
chybný switch triple cork 1620 a od rozhodčích zí-
skal 185 bodů.
Také závod ve slopestylu poznamenaly vrtochy po-
časí. První tréninková jízda byla kvůli mlze zcela
zrušena. Sněhové podmínky však zůstaly vzhle-
dem k teplotám pod bodem mrazu výborné. Trať
s náročnými překážkami a vysokými skoky se vy-
rovnala závodům světového poháru v mužské ka-
tegorii. „Z prvního kola jsem měl mnohem lepší
pocit než z kola druhého, kde jsem na skocích ne-

Mistrovstvím světa juniorů našim mladým závod-
níkům letošní sezóna definitivně skončila. Příprava
na tu novou však okamžitě navazuje. Již v říjnu se
naše lyžařské naděje vypraví na soustředění do Alp
- na ledovec do rakouského střediska Hintertux.
Štěpán Hudeček chce svůj arzenál skoků rozšířit
o double cork 1260 mute, který již v letní přípravě
skákal do vody. Jeho další výkonnost napoví, zda
bude mít příležitost tento náročný trik předvést
také na příštím světovém šampionátu, který se
uskuteční ve Švédsku.                           Ivan Hudeček

Štěpán ´Speedy´ Hudeček při jednom z tréninkových skoků v Peci pod Sněžkou.

Štěpán v přípravě na závody Big Air a Slopestyle v lyžařském středisku Cardrona na Novém Zélandu.

Prázdniny skončily a tím i Tisovské léto 2018. Bylo
úspěšné, počasí nám přálo a účast byla dostačující.
První diskotéku navštívilo 1723 účastníků, druhou
1139 a na třetí poslední přišlo 1843 lidí. Rád bych
znovu poděkoval všem pořadatelům a místním ha-
sičům za pomoc při pořádání těchto akcí. A také
všem obyvatelům naší obce za shovívavost.

17. srpna 2018 se konalo letní kino. Promítala se
hezká pohádka s prazvláštním názvem Coco. Účast
byla opět poměrně slabá, což nás dost mrzí a
zřejmě od této akce v dalších letech upustíme,
neboť o ni není v naší obci zájem.

A co dál? Předškolní a školní děti chodí v rámci So-
kola do tělocvičny. Na hřiště za školou byly zakou-
peny futsalové branky a začínají být celkem v
permanenci. Výbor Sokola plánuje další zvelebo-
vání areálu TJ Sokol. V plánu jsou i nějaké zájezdy
pro širokou veřejnost. Jakmile budou známy kon-
krétní termíny akcí, ihned je zveřejníme.
V krátkosti bych ještě rád okomentoval výsledky
letošních voleb do obecního zastupitelstva. TJ
Sokol Tisová získal v těchto volbách nejvíce hlasů
a do zastupitelstva se tak dostali tři naši kandidáti.
Tímto bych chtěl poděkovat všem kandidátům pod
hlavičkou TJ Sokol a všem obyvatelům naší obce,
kteří nám dali hlas. Díky! Nově zvolenému zastupi-
telstvu přeji hodně zdaru!

Za TJ Sokol Tisová Zdeněk Kurka


